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VANHUS- JA VAMMAISNEUVOSTON KOKOUSMUISTIO 
 
Aika:  10.5.2023 12:01-13:40 
Paikka:  Tyrnävän kunnantalo/Valtuustosali 
 
Kutsutut: Huurre Kaarina 
 Kallinen Tuula 
 Kantola Jukka 
 Kantola Vuokko, poissa 
 Kauppila Ritva 
 Lithovius Helena, puheenjohtaja 
 Lydman Riitta 
 Partanen Marko, kunnanhallituksen edustaja, poissa 
 Pirkola Arto 
 Pirkola Maire, saapui klo 12.03 
 Vanhala Tuulikki 
 
 Matinolli Maarit, kunnanhallituksen varaedustaja, poissa 
 Määttä Mirja, kokouksen sihteeri  
  

 
 

ESITYSLISTA 
 
1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.01. 
 

2. Läsnäolijoiden toteaminen 

Puheenjohtaja totesi kokouksen läsnäolijat. 

 

3. Kokouksen asialistan hyväksyminen 

Hyväksyttiin kokouksen asialista. 

 

4. Vanhus- ja vammaisneuvoston kokouskäytäntö 

Puheenjohtaja kävi läpi kokouskäytännön. 

 

5. Terveiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta  
https://pohde.fi/tietoa-meista/paatoksenteko/vaikuttamistoimielimet/vammaisneuvosto/ 

https://pohde.fi/tietoa-meista/paatoksenteko/vaikuttamistoimielimet/vammaisneuvosto/
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Puheenjohtaja kertoi 15.3.2023 kokouksessa käsitellyistä asioista: 

- Kuntoutus ja apuvälineet 

- Matkapalvelukeskuksen valmistelu 

- Työvaliokunnan aloite: vammaisneuvoston puhe- ja läsnäolo-oikeus kaikissa lautakunnissa 

ja aluevaltuustossa sai neuvoston hyväksynnän. Aloite viedään aluehallituksen käsittelyyn. 

 

Vammaisneuvoston pöytäkirja 15.3.2023 on luettavissa  
https://pohde.fi/wp-content/uploads/2023/03/Poytakirja_vammaisneuvoston_kokous_15.3.2023.pdf 

 

_________________ 

Merkittiin tiedoksi esitellyt asiat. 

 

6. Terveisit hyvinvointialueen vanhusneuvostosta 

https://pohde.fi/tietoa-meista/paatoksenteko/vaikuttamistoimielimet/vanhusneuvosto/ 

 

Kaarina Huurre kertoi 2.3.2023 kokouksessa käsitellyistä asioista: 

- Satsataan kotiin annettaviin palveluihin 

- omaishoidontuen saamiseen ei enää vaikuta määräraha 

- Ikäneuvola (ent. Seniorineuvola): nykyisin myös 68-vuotiaat tarkistetaan 

- Ikä on Pop -hanke, tilaisuuksia 6 tälle vuodelle, tulossa Seniorimessut 16.-17.9.2023, jossa 

paljon eri esittelijöitä  

 

Vanhusneuvoston pöytäkirja 2.3.2023 on luettavissa   
https://pohde.fi/wp-content/uploads/2023/03/Poytakirja-vanhusneuvoston-kokous-2.3.2023.pdf 

 _________________ 

Merkittiin tiedoksi esitellyt asiat. 

 

7. Palaute Ainot ja Reinot – tapahtumaan osallistumisesta 

Ainot ja Reinot tilaisuuteen osallistui Tyrnävältä 36 henkilöä. Eläkekerholaisilta tuli toive, että 

seuraavissa tapahtumissa huomioitaisiin myös seuraavat asiat: musiikkia myös vanhemmalle 

väelle, musiikin voimakkuus (pystyy keskustelemaan), istumapaikkoja lisää sekä esittelijöitä 

enemmän mm. siivouspalvelu. 

_________________ 

Merkittiin tiedoksi. 

 

8. Erityisryhmien liikunta: tarkennus sihylautakunnalle osoitettuun aloitteeseen 

Aloite / Erityisryhmien liikuntamahdollisuuksien edistäminen 

Kunnanhallitus 19.12.2022 § 292  

Valmistelija  Talous- ja hallintojohtaja Jarno Kilpinen, p. 040 4868 300 

Tyrnävän kunnan vammaisneuvosto on tehnyt aloitteen erityisryhmien 

liikuntamahdollisuuksista Tyrnävällä. Aloitteessa todetaan, että liikunta-, aisti- ja 

https://pohde.fi/wp-content/uploads/2023/03/Poytakirja_vammaisneuvoston_kokous_15.3.2023.pdf
https://pohde.fi/tietoa-meista/paatoksenteko/vaikuttamistoimielimet/vanhusneuvosto/
https://pohde.fi/wp-content/uploads/2023/03/Poytakirja-vanhusneuvoston-kokous-2.3.2023.pdf
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kehitysvammaisten kuntalaisten lisäksi on neuropsykiatrisen diagnoosin 

omaavien kuntalaisten määrä lisääntynyt huomattavasti, joten toivomme, että 

kaikki nämä ryhmät huomioitaisiin liikuntamahdollisuuksien luomisessa ja 

liikuntaryhmien toiminnassa. Vammaisneuvosto haluaa korostaa sitä, että 

jokaisen kuntalaisen tarpeet tulee huomioida erityisine piirteineen liikunnan 

järjestämisessä. 

Aloitteen tekijä toivoo, kunnallisessa päätöksen teossa huomioitaisiin 

erityisryhmien liikuntamahdollisuuksien edistäminen ja yhteistyö asiassa 

neuvoston lisäksi eri liikunta-alan toimijoiden kanssa. 

Esittelijä  Kunnanjohtaja Anttila Vesa 

Päätösehdotus     Aloite annetaan sivistysosastolle valmisteltavaksi. 

Päätös  Päätösesitys hyväksyttiin. 

 

Sivistyslautakunta 23.02.2023 § 26  

Valmistelija  Sivistysjohtaja Elina Vehkala 

Tyrnävän kunnassa erityisryhmien liikuntamahdollisuudet ja tarpeet 

huomioidaan kunnan hyvinvointityössä, liikuntapalveluissa ja liikuntaa 

järjestävien yhdistysten ja seurojen kanssa tehtävässä yhteistyössä. 

Tarkoitus on, että kevään 2023 aikana kuntaan esitetään perustettavan uusi 

liikuntakoordinaattorin toimi, mikä parantaa kuntalaisille tarjottavien 

liikuntapalvelujen monipuolisen ja myös erityisryhmien tarpeita huomioivan 

liikuntatarjonnan kehittämisen. 

Vammaisneuvostoa pyydetään esittämään kunnan hyvinvointityöryhmälle ja 

liikuntapalveluille konkreettisia toiveita ja tarpeita erityisryhmien 

liikuntamahdollisuuksista. 

Esittelijä  Sivistysjohtaja Vehkala Elina 

Päätösehdotus  Sivistyslautakunta hyväksyy sivistysjohtajan esityksen. 

Päätös  Hyväksyttiin ja siirretään kunnanhallituksen käsittelyyn. 

Kunnanhallitus 13.03.2023 § 53  

158/00.01.02.02/2022   

Esittelijä  Kunnanjohtaja Anttila Vesa 

Päätösehdotus    Kunnanhallitus hyväksyy sivistyslautakunnan esityksen.  

Päätös  Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 ______________ 
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 Vammaisneuvosto esittää kunnan hyvinvointityöryhmälle ja liikuntapalveluille 

seuraavia toiveita erityisryhmien liikuntamahdollisuuksiin 

▪ lihaskuntoharjoittelua 

▪ tasapainoa edistävää liikuntaa/jumppaa 

▪ kuntosali 

▪ allasjumppaan yhteiskuljetus 

▪ ohjaajia enempi/pieni ryhmä 

▪ kysely: mitä liikuntaa haluat? 

 

9. Muut asiat 

Kylätalkkaritoiminta on aloittanut keväällä. Kilometrikorvaus on aiheuttanut sen, että tilauksia 

ollut vähän (veloitus lähtee kunnan varikolta). Osa asuu Temmeksellä tai esim. Suutarinkylässä, 

joten asiakkaalle tulee kohtuuton kulu asuinpaikkansa vuoksi (liite 1). 

Tehdään esitys kunnanhallitukselle: km -veloituksen poisto asiakkaalta, jotta Kylätalkkarin -

laskutus olisi tasapuolinen kaikille (liite 2). 

Vierailu Pohteen Tyrnävällä olevaan yksikköön. Vaihtoehtoina on Kotola, Kipinä, terveyskeskus, 

Annabella ja Lakeus, jonne on siirtynyt kokonaisuudessaan Laaniselta Säpinän toiminta. Siirron 

johdosta Säpinä -nimike on lakkautettu.  

Vierailijat: kutsutaan 13.9.2023 kokoukseen seuraavat vieraat: Sirpa Hyyrönmäki, Pohde ja 

Hannu Komu, Tyrnävän kunnan tekninen johtaja 

Talousarvio 2024. Tälle vuodelle ei ole varattu vanhus- ja vammaisneuvoston toiminnalle 

rahaa. Kokoustarjottavat ja -palkkiot on jyvitetty kunnanhallitukselle kuluiksi. Ensivuoden 

talousarvioon on henkilöstöjohtaja Teija Eskola luvannut varata rahaa. 

Ruoanjako kotiin; useampi reklamaatio Kotipalvelun ruoanlaadusta/riittämättömyydestä. 

Vanhusten huoli kaikilla ei läheinen asu lähellä, monia huolestuttaa, miten kauppa yms. asiat 

saa hoidettua. Kysytään toimittaako K-Kauppa enää ruokaostoksia kotiin. 

Infokirje iäkkäille toivottiin kirjettä, jossa olisi vanhus- ja vammaispalveluiden yhteystiedot 

(kotihoito, kotipalvelu, kotona asumisen tukipalvelut) sekä minkälaisia arjen apuja (palveluita) 

on iäkkäille saatavilla kunnassamme (esim. siivous, kaupassa käynti, palveluista myös selkeät 

hintatiedot). Osalla ei ole esim. tietokonetta. 

Tiedottaminen Tapahtumat jää monelta huomaamatta (mainokset: kunnan sivut, facebook, 

kauppojen seinät jne.)  

Eropyyntö luottamustehtävästä Kunnanhallitus on kokouksessaan 8.5.2023 myöntänyt eron 

Leino Saarelalla.  

10. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 13.40. 
 

 


